



Attractions

熱門景點



Lukang Mazu Temple

鹿港天后宮

Lukang Mazu Temple (Tianhou Gong), established in the period of late Ming to early Qing Dynasty, is devoted to the goddess Mazu. In 1683 General Shi Lang and his army invited Meizhou Mazu to sail across the Taiwan Strait with them and protect them. Shi Shi-bang dedicated his land in order to relocate the Mazu Temple to its present location. Lukang Mazu Temple was restored in 1815 and 1874, and reconstructed as the current scale in 1936.

The structure of Lukang Mazu Temple is characterized by a sequence of three principle buildings, including the front hall, main hall and rear hall, with three entrances and two inner courtyards. The temple was praised as one of the most splendid works in Taiwan for its elaborate exquisite stone and wood carvings. You can appreciate the craftsman's brilliant skill and talent there.

鹿港天后宮創建於明末清初，奉祀天上聖母媽祖。康熙22年(1683)施琅將軍平台時，恭請莆田開基媽祖神像，護軍渡海。雍正3年(1725)由施世榜獻地，將媽祖廟遷建至今日現址。天后宮曾於嘉慶20年(1815)、同治13年(1874)、昭和11年(1936)重修，現今廟貌為昭和11年重建時的格局。

天后宮的建築規模宏偉，廟宇為三進二院的建築格局，分別為前殿(三川殿)、正殿及後殿。天后宮不論石雕、木雕、雕工精湛，為學界稱為台灣最精緻的作品之一，值得你慢慢品味匠師的工藝。

No. 430, Zhongshan Road, Lukang Town, Changhua County
彰化縣鹿港鎮中山路430號



Osmanthus Lane Village

鹿港桂花巷藝術村

Lukang Japanese Lodging House was used to be the staff's lodging of Lukang local government and school. In 2008, it was subsidized to be restored to its unadorned features by the Tourism Bureau of M.O.T.C. Nowadays Lukang local government created the Japanese lodging house named Lukang Art Village, which promotes Lukang-style art creating and folk crafts passing down.

鹿港日式宿舍原為鹿港鎮公所員工、學校教職員舊宿舍。民國97年獲交通部觀光局經費補助，進行重修，保存日式宿舍的風貌。鹿港鎮公所將日式宿舍名為「鹿港桂花巷藝術村」，兼具藝術創作與在地特色的空間，傳承鹿港傳統技藝。

No. 85, Gongyuan 3rd Rd., Lukang Township, Changhua County
彰化縣鹿港鎮公園三路85號



Ban Bian Well

半邊井

Ban Bian Well located within the Wang residence on Yaolin Street, looks like a half-sided well, but it's actually a complete well. In the past, not every family could afford to build a well. The master of this Wang family built the well beside the enclosure of the residence so that the half of the well outside the enclosure could provide for the neighbors while the other half of the well inside the enclosure was for the family. The attentive manner showed the virtue for neighborhood harmony.

位於瑤林街內王家的宅第的半邊井，其實為一整口井，早年並非每戶人家都有能力開鑿水井，此戶主人鑿井於圍牆邊，一半供鄰居使用，一半在院子內自家使用，發揮敦親睦鄰的傳統美德。

No. 12, Yaolin Street, Lukang Town, Changhua County
彰化縣鹿港鎮瑤林街12號